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Aanleiding – door Marcel Jongmans 
Iedere gemeente in Nederland is gevraagd te helpen in het oplossen van de problematiek 
rondom de opvang van vluchtelingen. Het aanmeldcentrum in Ter Apel is al wekenlang 
vol en daarom kijkt het Rijk naar alle gemeenten om een oplossing te bieden. Het Rijk 
heeft gemeenten opgelegd om voor drie maanden crisisnoodopvang te realiseren.  
Naar rato van de omvang van de gemeente krijgen alle gemeenten een aantal 
vluchtelingen ‘toebedeeld’. Voor Hof van Twente gaat het om 21 personen. 
 
Gemeente Hof van Twente heeft weinig panden zelf in bezit. Sporthal De Reiger in 
Delden is wel in eigendom van de gemeente en staat grotendeels leeg. Bovendien is een 
aantal faciliteiten daar al aanwezig (sanitair). Ook is centraal toezicht mogelijk. Om die 
reden is de sporthal een locatie die geschikt kan zijn voor de tijdelijke opvang van 
asielzoekers.  
Maar er is ook nog een aantal ‘haken en ogen’. Het gebouw is al een tijdje buiten gebruik 
dus onderzoek naar bv. legionella moet eerst plaatsvinden. Als legionella geconstateerd 
wordt, duurt het een aantal weken voor dit uit het leidingwerk verdwenen is na het treffen 
van maatregelen. Ook wordt gekeken naar brandveiligheid en vluchtwegen. Gekeken 
wordt of de nodige aanpassingen economisch gezien ook realistisch zijn. 
 
Inmiddels heeft het Rijk besloten dat de zogenaamde derdelanders (vluchtelingen uit 
landen buiten de EU, vaak veilige landen) niet meer worden toegelaten in Nederland. 
Hierdoor kan de druk op Ter Apel snel afnemen.  
 
Burgemeester Nauta vult aan dat de regio Twente de staatssecretaris Asiel en Migratie 
heeft uitgenodigd om met de burgemeesters te praten over de asielproblematiek. De 
staatssecretaris kan door de moeilijke situatie in Ter Apel nog onvoldoende duidelijkheid 
geven en burgemeesters hebben daarnaar te handelen. De voorzitter van alle 
Veiligheidsregio’s, burgemeester Bruls, heeft onlangs gesteld dat 1 oktober 2022 
vooralsnog een grens voor opvang van asielzoekers is en daar is Twente het mee eens.  
Het probleem kan niet worden opgelost door het probleem bij gemeenten te blijven leggen 
maar door andere maatregelen te treffen. Om die reden wordt aan ‘derdelanders’ geen 
toestemming meer gegeven. Zij hebben vaak een veilig thuisland. Dit gaat niet gelijk 
helpen maar geeft wel een begin van de oplossingen aan het begin van de procedures.  
 
Vragen en antwoorden: 
 
- Welke categorie mensen komen er in de sporthal? Alleenstaande mannen in een 

kinderrijke buurt met een kinderdagverblijf?  
Het is niet bekend welke categorie asielzoekers naar Hof van Twente komt. De voorkeur 
van zowel de gemeente als omwonenden in Delden gaat uit naar gezinnen en niet naar 
alleenstaande mannen. De gemeente kan en zal  aangeven dat we een locatie hebben 
die geschikt is voor gezinnen en niet voor alleenstaande mannen vanwege de kinderrijke 
buurt en de aanwezigheid van een kinderdagverblijf.  
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- Gaat het om statushouders?  
Dat is niet het geval. We hebben momenteel met drie stromen te maken, nl. Oekraïners, 
statushouders die regulier gehuisvest moeten worden en asielzoekers uit Ter Apel. Het 
gaat in dit geval om asielzoekers. 
 
- Waarom komen statushouders niet naar Delden?  
Statushouders komen in aanmerking voor reguliere huisvesting en worden in de 
gemeente gehuisvest daar waar dat mogelijk is. Omdat Goor een groot sociaal 
woningbouwcontingent heeft, worden daar relatief veel statushouders geplaatst. De 
asielzoekers komen om de opvang in Ter Apel te ontlasten.  
 
In Ter Apel zit een groep mensen al langere tijd, een aantal ook in afwachting van een 
woning. Zij worden niet verplaatst naar een crisisnoodopvang. Alleen asielzoekers die 
zich nu nog melden in Ter Apel worden in crisisnoodopvanglocaties in het land verspreid.  
 
- Het is nog niet bekend of de asielzoekers hier ook mogen blijven?  
Nee, zij worden nog gescreend.  
 
- Er komen dus geen uitgeprocedeerde asielzoekers.  
Nee, deze groep begint net en moet de hele procedure nog volgen.  
 
- Hoeveel asielzoekers worden in Goor geplaatst?  
In Goor worden relatief veel statushouders geplaatst. Oekraïners zijn vrijwel overal 
geplaatst in Hof van Twente. Voor de 21 asielzoekers zoeken we een noodopvangplek. 
 
- In het verleden (2019?) is de sporthal in Delden ook in beeld geweest. Toen was deze 

niet geschikt. Waarom nu wel?  
Dit wordt uitgezocht.  
Het is niet gelukt informatie hierover te achterhalen maar mogelijk werd destijds naar een 
tijdelijke opvangplek voor méér personen gezocht. De bovenverdieping van de sporthal 
alleen is niet eerder in beeld geweest.  
 
- Moet het bestemmingsplan hiervoor niet gewijzigd worden?  
Nee. De gemeente moet hiervoor een tijdelijke vergunning bij zich zelf aanvragen. Omdat 
het een reguliere vergunning betreft, kan deze vergunning vrij snel verleend worden.  
 
De aanvraag is vrijdag 22 juli ingediend en wordt binnenkort gepubliceerd in het 
Hofweekblad en op www.officielebekendmakingen.nl. Nadat de vergunning is verleend, 
bestaat er een mogelijkheid om binnen zes weken bezwaar te maken tegen deze 
vergunning. Ook dit wordt gepubliceerd. Na de bezwarenfase kan eventueel beroep en 
hoger beroep worden ingesteld. 
Zodra de vergunning verleend is, kan de gemeente starten met het inrichten van de 
locatie. De bezwaartermijn hoeft daarvoor niet afgewacht te worden.  
 
- Is de Ranninkschool geen goede optie voor de opvang?  
In de Ranninkschool zijn onvoldoende sanitaire voorzieningen aanwezig. Daar zouden 
dan units voor bv. douchen geplaatst moeten worden en dit brengt extra kosten met zich 
mee. Bovendien zijn de levertijden voor dergelijke units nu lang. 
 
- Wie houdt er toezicht op de locatie?  
Er wordt een locatiemanager gezocht die altijd te bereiken is voor vragen en suggesties. 
Ook wordt gekeken naar beveiliging. Daarnaast is er ook een wijkagent.  
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- Gaat Twente mee als de heer Bruls zegt ‘We stoppen op 1 oktober’? 
Dat hangt af van de werkwijze die in Twente wordt gevolgd. Stel dat de staatssecretaris 
op 1 oktober zegt ‘Ik heb jullie nog steeds nodig’, dan moet opnieuw een gesprek gevoerd 
worden daarover. Elders in Twente zijn contracten voor noodopvang gesloten voor de 
duur van drie maanden.  
 
- Als zich problemen voordoen zoals in Hardenberg Wat gaan we dan doen? Er zijn 

meer voorbeelden waar het niet goed is gegaan. Niet alleen Hardenberg maar ook 
Geesteren Gelderland wordt als voorbeeld genoemd.  

Dan krijgt het COA een seintje van de gemeente dat het niet gaat met de doelgroep.  
 
- Staat u er voor in dat het er niet meer worden dan 21.  
Er zijn bij ons 21 asielzoekers welkom voor de duur van drie maanden. Dat is de afspraak 
die gemaakt is.  
 
- Kunt u garanderen dat er geen ‘derdelanders’ komen? 
Dat kan de burgemeester niet garanderen. Ook derdelanders/veilige landers melden zich 
in Ter Apel. Iedereen die zich daar meldt, moet eerst gescreend worden.  
 
- Hoe zit het met de ontwikkeling ter plaatse? Na drie maanden is de ‘deal’ afgesloten. 

Als de gemeente er nu voor zorgt dat er een contract is voor de sloop en ontwikkeling 
van de locatie.  

Het ontwerpbestemmingsplan voor de herontwikkeling ligt momenteel ter inzage (t/m 27 
juli 2022). Daar is een aantal zienswijzen op ontvangen. Deze worden momenteel 
beoordeeld. Vervolgens kan in september een voorstel aan de raad worden voorgelegd 
om het herziene bestemmingsplan vast te stellen. Vanaf oktober volgt dan ter inzage 
legging voor een periode van zes weken.  
Als geen beroep wordt ingediend, kan begin volgend jaar worden gestart met de 
ontwikkeling (sanering en bouwrijp maken).  
Als wel beroep wordt ingediend, kan het nog enige tijd duren voor gestart kan worden met 
de ontwikkeling van de locatie en daarmee ook de sloop van sporthal.  
 
- Het gebouw en de omgeving ziet er op het moment niet uit. Het verpaupert. Jongeren 

proberen daar problemen te maken. Afspraken die daarover gemaakt zijn met de 
gemeente, worden niet nagekomen. Het zou netjes worden gehouden.  

Voor het onderhoud van de omgeving wordt snel een oplossing gezocht.  
 
- De uitnodiging voor deze bijeenkomst is in een klein gebied bezorgd.  
Voor vandaag zijn alleen de direct omwonenden benaderd. Het verslag wordt wel breder 
verspreid en voor een tweede bijeenkomst wordt ook een bredere groep uitgenodigd.  
 
- In het verleden moesten asielzoekers zich melden. Het is dus bekend welke mensen 

zich gemeld hebben. Is ook bekend dat mensen zich melden en zich daarna toch ook 
weer elders huisvesten bij familie e.d.?  

Deze doelgroep (asielzoekers die nog gescreend moeten worden) mag dat niet. 
Oekraïners zijn wel vrij om te bewegen naar familie elders. Het COA in Ter Apel houdt de 
coördinatie over de mensen die bij ons geplaatst worden.  
 
- Krijgt de buurt informatie over de samenstelling van de groep zodra dit bekend is?  
De gemeente mag geen informatie geven over individuen. Wellicht kan een avond worden 
belegd om kennis te maken.  
In het geval er onverhoopt toch alleenstaande mannen in Delden zouden moeten worden 
ondergebracht, zal de gemeente dit eerst met de buurt delen.  
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- Heeft u alternatieve locaties?  
De gemeente is nog steeds op zoek naar geschikte locaties. Er zijn wellicht alternatieven 
maar deze zijn niet snel beschikbaar. De sporthal is dat in principe wel.  

 
- Communicatie is heel belangrijk. Over de bewoning van de school en de beoogde 

ontwikkeling is niet gecommuniceerd. Er is geen vertrouwen omdat er al te veel 
gebeurd is in de buurt.  

De gemeente doet haar best zo zorgvuldig mogelijk te communiceren.  
De gemeente vraagt de omwonenden ook aan te geven welke manier van communiceren 
prettig is voor de buurt. Dat kan een brief, een mail of een appgroep zijn.  
 
- Gemeente focust zich op de sporthal. Als dat niet doorgaat, wat gebeurt er dan? 

Gewezen wordt op de Noorse Broederschap.  
Daar is inderdaad ook al contact mee geweest.  
 
- Hoeveel verdient de gemeente aan de opvang van asielzoekers.  
Niets. In het slechtste geval leggen we er op toe. Tot nu toe dekt het Rijk de kosten die 
gemaakt moeten worden. Hof van Twente heeft de financiën goed in beeld maar het kost 
ook veel menskracht. Dat is in alle gemeenten hetzelfde . 
 
- Is er een kans dat er 18-minners (minderjarigen) komen?  
Hier wordt navraag naar gedaan. De verwachting is dat deze in Ter Apel blijven. De vraag 
heeft betrekking op alleenreizende minderjaren.  
 
- Waarom is Stadsraad Delden niet ingeschakeld?  
De Stadsraad is geen directe partij in deze maar het staat de Stadsraad uiteraard vrij om 
vragen te stellen of adviezen te geven.  
 
 
Conclusie: 
Als gemeente moeten we ons aandeel leveren in dit probleem. We willen ook solidair zijn 
met de gemeenten om ons heen. In Hengelo bijvoorbeeld zijn veel gebouwen beschikbaar 
waar opvang mogelijk is en Hengelo neemt al een groot deel voor haar rekening.  
Er is nog heel veel onduidelijk; ook voor de gemeente. Deze bijeenkomst is alleen om 
voor dit moment te delen wat er speelt.  
 
De burgemeester beluistert dat de aanwezigen openstaan voor opvang van gezinnen in 
De Reiger. Die boodschap wil de burgemeester dan ook meegeven aan het COA.  
 
Na de zomervakantie wordt nog een dergelijke avond belegd. Dan is ook al meer bekend 
en zijn de meeste mensen terug van vakantie.  
 
Uiteraard kan men voor vragen die de komende dagen nog opkomen, contact opnemen 
met de gemeente op nummer 0547-858585. Ook op de website hofvantwente.nl wordt 
informatie gedeeld.  
 
 
 


